
 

 

 

Zápisnica zo zasadnutia Farskej rady Bzovík 10. 3. 2024 
 

 

Prítomní a potvrdzujúci:      
 

Jozef Oravec      .................................................... 
Mária Talianová      .................................................... 

Lucia Sopková      .................................................... 

Janka Sandánusová     .................................................... 
Petra Čiaková      .................................................... 

Mária Sedmáková     .................................................... 

Cyril Mackov        .................................................... 
Miroslav Fekiač      .................................................... 

Marián Babic      .................................................... 

Ján Bartík       .................................................... 
Ján Rausa       .................................................... 

Vladimír Slovák, farár    .................................................... 
 

Neprítomní (ospravedlnený):    Jozef Vician  

   
 

Program:  

1. Informácia o hospodárení a investíciách v roku 2023.  

2. Reštaurovanie starého hlavného oltára.  

3. Kultivácia farského dvora a záhrady.  

4. Oprava farskej pivnice. 

5. Iné (pripomienky farníkov) 

 

Program odsúhlasený: 11/0/0 (za, proti, zdržal sa) 

 

 

1. 

 

Farár zopakoval informácie, ktoré odzneli na konci roka v kostole. Najväčší zdroj príjmov 

je „zvonček“, teda pravidelné nedeľné zbierky. Začala aj sľúbená pomoc opátstva  

sv. Michala z Anglicka. Minulý rok sa realizovalo málo investícií jednak kvôli  

zdravotnému stavu farára, jednak kvôli dlhu farnosti Detva. Nakoľko sa peniaze koncom 

roka nahromadili, vo februári 2024 prebehla tretia platba Detve, čo umožňuje slobodnejšie 

investovanie v tomto roku.   

Uskutočnila sa len oprava schodu pri bočnom vchode do kostola a čiastočné zrovnanie  

prístupovej cesty a plochy južne od kostola.  

Nepodarili sa plánované investície:  

• bránička na schody do dvora – návrh rieši dizajnér, predplatené u Pavla Očenáša.    

• veľká brána do dvora – návrh rieši dizajnér.   



• parapety vonkajšie na fare – pravdepodobne sa ani tohto roku nezrealizujú, počkajú 

na finálnu omietku fary   

• omietka v garáži (časť) – riešenie podľa okolností a porady s majstrom.   

• riešenie pivnice – rokovanie v bode 4. 

   

 

2. 

 

Oltárny obraz sv. Štefana kráľa je už niekoľko mesiacov u  reštaurátora Miroslava Šurína v 

Banskej Bystrici, 4 najväčšie sochy dva týždne u reštaurátora Dušana Hagaru v Diviakoch 

nad Nitricou. V priebehu marca čakáme cenové ponuky na oltárnu architektúru. Kvôli jej 

reštaurovaniu treba okolo oltára postaviť lešenie, najlepšie klasické trubkové, ktoré tam 

bude niekoľko mesiacov. Alternatívou môže byť klasické drevené taktiež fixné na celý čas 

opravy. Na fare sú fošne, ktoré sa použili pri maľovaní kostola pred 20 rokmi, ale možno 

budú lepšie podlažky. Ján Bartík ponúkol aj ďalšie alternatívy. Členovia sa zaviazali 

k hľadaniu lešenia a k informovaniu farára do Veľkej Noci.  

  

 

3. 

 

Obrovská plocha farskej záhrady (50 a) je problémom pre jej udržiavanie. Členovia navrhli 

jej spodnú časť prenajať na pasenie oviec, rokovanie uskutoční farár.  

Kvôli lepšej prístupnosti treba vybudovať mostík cez Čekovský potok. Starý sa totiž 

rozpadol. Petra Čiaková bude riešiť prísun materiálu.   

Veľmi potrebné je natretie altánku. Prísľub daný v tomto smere pre rok 2023 od bratov 

Pavlendovcov nebol uskutočnený. Nápravu sa pokúsi dohodnúť Mária Sedmáková.  

Ovocné stromy vo väčšine prípadov ošetruje farár. Žiaľ, neujala sa väčšina štepov 

kúpených od p. Rievaja. Niektoré zas boli zničené pri kosení trávy. Situácia okolo kosenia 

je problematická. Ukazuje sa, že treba kúpiť kosačku. Tá by sa využívala aj pri kosení 

okolia kostola. Čas na kúpu nastane, keď sa časť terénu a dvor zrovná, aby takéto riešenie 

bolo reálne.     

Dažďovú vodu treba od budovy odviesť. Alternatívy – žliabky po povrchu, alebo 

zakopanie odvodov, ako je to pri kostole, kde to pomohlo. Jedná sa o tri zvody. Ján Bartík 

odporučil štrk v priestore odvodu vody a na inkriminovanom mieste drenáž okolo základu. 

Sľúbil aj na osobnú konzultáciu postupu prác. Tieto práce musia predchádzať prácam 

v pivnici i zrovnávaniu dvora smerom k potoku.    

Záhradu i dvor treba očistiť od kameňov a iných, najmä stavebných, odpadov. Možno ich 

umiestniť v priestore záhrady alebo odviezť ako zásyp na cestu ku kostolíku v Uňatíne.  

Je zrejmé, že ľudia, ktorí sa pri oprave fary nadchli, teraz už nemajú chuť. Pozemok je však 

veľký a práce treba dotiahnuť. Členovia odporučili niekoľko brigád, prvá by mohla byť 

v sobotu 16.3., ďalšia 13.4.2024.         

 

 

4. 

 

Priestor pivnice, kotolne a prístupu ostal po rekonštrukcii fary nedoriešený. K oprave zatiaľ 

(okrem osadenia nových vchodových dverí) nedošlo. Farár má odborný návrh na riešenie 

plesne v pivnici a následnej prevádzky priestoru. K prácam sa pristúpi tohto roku podľa 

finančných i personálnych možností.   



 

5. 

 

Farár pozval členov na umývanie nôh v Zelený štvrtok a na agapé po Veľkonočnej vigílii.  

Sv. omše počas týždňa budú od Veľkej Noci o 19.00 (letný režim).  

Cyril Mackov tlmočil pripomienku, že podávanie košíkov, do ktorých sa počas bohoslužby 

zbierajú peniaze, teda prechod „z ruky do ruky“ je nehygienický. Prítomní síce súhlasili, 

ale je zrejmé, že takto sú výnosy vyššie ako keď bola počas Covidu len umiestnená 

pokladnička. V tom čase sa pri bohoslužbách striktne dodržiavali hygienické predpisy, 

nakoľko bola iná situácia, teraz môžeme byť benevolentnejší. Do budúcna treba zvažovať 

alternatívy, na najbližšej farskej rade sa bude riešiť aj platobný terminál.   

Členovia Rady schvaľujú spovedanie v kaplnke Božieho milosrdenstva, ktoré sa vyvinulo 

vďaka pandémii. Niektorí veriaci však požadujú zábradlie. Podľa farára treba vyriešiť aj 

prechod cez dvere a rovnakú výšku schodíkov.   

Veriaci upozornili na hrdzu, ktorá sa objavila na krytine kostola. Treba uvažovať o nátere.  

Vysypanie dier a plochy pred kostolom asfaltovou drťou na jeseň 2023 bolo dobré, ale bolo 

by vhodné vec zopakovať. V istej časti je teraz blato.  

 

 

 

 

Zápisnica bola urobená po rokovaní a členovia svojim hore uvedeným podpisom  

potvrdzujú nielen svoju účasť, ale aj súhlas s jej znením a závermi.  

 

 

 

V Bzovíku 16. 3. 2024  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 


